
Muut asiat 
 
Vamne 07.06.2022 § 11    
    
  

Kuntien vammaisneuvostojen koulutuspäivät 
Kuntien vammaisneuvostojen koulutuspäivät 
ovat etänä (Teams yhteys) 29.-30.11.2022. Koulutuspäivillä on luvassa 
mm. ajankohtaista vammaispalvelulain säädännöstä ja 
vammaisneuvostoille räätälöity viestintäkoulutus. Ilmoittautuminen 
21.11.2022 mennessä. Osallistumismaksu riippuu osallistujien määrästä. 
Kustannusten maksamisesta keskusteltu Jämsän kaupungin hallintojohtaja 
Auli Korhosen kanssa. Vammaispalvelupäällikkö välittää 
vammaisneuvoston jäsenille koulutustiedot ja ilmoittautumislinkin. 
 
Jämsän kaupungin kirjaston, neuvonnan ja nuorisotilojen sijoittuminen 
Jämsän Forumiin 
Vammaisneuvostolla oli mahdollisuus tutustua uusiin tiloihin 6.6.2022 klo 
12 alk. Käydään kokouksessa läpi vammaisneuvostossa heränneitä 
ajatuksia liittyen tilojen esteettömyyteen ja saavutettavuuteen. 
 

Päätös Vammaisneuvosto palaa vammaisneuvostojen koulutuspäiväasiaan 
lähempänä ajankohtaa. Ehdotettiin, että voisiko vammaisneuvosto 
kokoontua yhdessä johonkin tilaan seuraamaan koulutusta Teamsin 
kautta. Esim. Kelhänkadun virastotalon kokoushuoneessa. 
 
Vammaisneuvosto kävi läpi havaintojaan Jämsän kirjaston, neuvonnan ja 
nuorisotilojen sijoittumisesta uusiin tiloihin Jämsän Forumiin: tilat ovat 
pääsosin esteettömät, avarat ja valoisat. Jotkut oviaukot (esim. hiljainen 
huone) voisivat olla leveämmät. Invawc on hieman ahdas. Muutoin 
toimiva tukikaiteineen ja matalalla olevan käsienpesualtaan vuoksi. 
Ehdotetaan wc-paperirullatelineen sijoittamista käsikaiteen ulkopuolelle. 
Keskuskadun puoleiseen sisäänkäyntiin tulee tehdä luiskaus siinä olevan 
ritilän korkeuden vuoksi. Kiinteistön isännöitsijä huolehtii asian. Kirjaston 
ovi on sähkökäyttöinen. Siinä aukioloaika nyt 10 sekuntia. Ehdotetaan 
pidennystä 20-30 sekuntiin. Todettiin, että induktiosilmukka on tulossa 
tilaan. Merkintä induktiosilmukasta tulee olla. Opasteissa tulee kiinnittää 
huomiota riittävän suureen fonttikokoon. Nyt hyllyissä olevien opasteiden 
näkyminen koettiin hieman hankalaksi. Nousevat ja laskevat pöytätasot 
koettiin hyviksi. Lehtisukusaliin vammaisneuvosto ehdottaa myös 
säädettäviä pöytätasoja. Nuorisotilan yksi huone erittäin kaikuva. Tähän 
on tulossa ratkaisuja. Kaikumista havainnoitiin myös muissa tiloissa 
varsinkin, jos on kuulokojeen käyttäjä. Sisustuksella yms. tähän voi 
varmasti vaikuttaa. Uuden invapysäköintipaikan merkitsemistä 
katumaalauksen lisäksi liikennemerkillä toivotaan. Maksupääte: todettiin, 
että sen sijainti tulossa liian korkealle tasolle (oli nyt seisomiskorkeuden 
tasolla). Voisiko ratkaisuna olla ns. varren päässä oleva maksupääte? 
Henkilökunta selvittää asiaa. 

 


